
PROTOKÓŁ Nr XX/20
z obrad sesji Rady Miejskiej w Chodczu
odbytej w dniu 17 września 2020 roku

           W obradach sesji uczestniczyło 9 radnych oraz:
Burmistrz Chodcza – Jarosław Grabczyński
Radca Prawny – Dorota Grabczyńska
Zastępca Głównego Księgowego - Monika Matuszewska

a także sołtys oraz pracownik Urzędu Miasta i Gminy Chodecz.

Proponowany  porządek  obrad.

1. Otwarcie.
- stwierdzenie prawomocności obrad,
- przyjęcie porządku obrad,
- przyjęcie  protokołu  z  poprzedniej sesji,

2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie  międzysesyjnym.
- przedłożenie informacji przez  Burmistrza Chodcza,
- dyskusja,

3.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie  
      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji.
       -  dyskusja,
4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy
Chodecz na rok 2020.
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - P. Matuszewska Monika,
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,
       -     dyskusja,
       -    podjęcie uchwały Nr  XX/144/20,
5. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych.
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – Burmistrz,
       -     opinia Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XX/145/20,
6.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  nieruchomości  położonej
w Chodczu.
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Grabczyńska Dorota,
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XX/146/20,
7. Interpelacje i zapytania  radnych.
8. Sprawy bieżące  i  wolne wnioski.
9. Zakończenie  obrad  sesji.

Ad.1 Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.



    Przed rozpoczęciem sesji uczczono minutą ciszy pamięć o dwóch zmarłych którzy byli
m.in.  związani z pracą w Urzędzie,  jeden był wieloletnim pracownikiem Urzędu Miasta i
Gminy Chodecz, sekretarzem, drugi przewodniczącym rady w poprzednich kadencjach Rady
Miejskiej.  W sali  konferencyjnej  Urzędu  Miasta  i  Gminy  Chodecz  przy  ul.  Kaliskiej  2
o godz.10:07 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Chodczu – Pani Anna Twardowska dokonała
otwarcia obrad XX sesji Rady Miejskiej w Chodczu. Powitała radnych oraz pozostałe osoby
obecne na sali. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, iż w obradach sesji uczestniczy 9 radnych na
stan ustawowy 15 radnych, wobec powyższego obrady dzisiejszej sesji są prawomocne do
podejmowania  uchwał.  Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  przeszła  do  następnego  punktu
porządku obrad i przedstawiła proponowany porządek obrad. Poddała porządek obrad sesji
pod głosowanie. Za przyjęciem porządku obrad głosowało 9 radnych, przeciw 0, wstrzymało
0, porządek został przyjęty. 
         Przewodnicząca odczytała przyjęty porządek obrad i stwierdziła, iż Rada Miejska
będzie  obradowała  według  przyjętego  porządku  obrad.  Następnie  przekazała,  iż  protokół
z obrad XIX sesji został sporządzony, był wyłożony do wglądu, każdy zainteresowany miał
możliwość  zapoznania  się  z  protokołem  w  biurze  rady.  Protokół  został  poddany  pod
głosowanie.  Za  przyjęciem  protokołu  Nr  XIX/20  głosowało  9  radnych,  przeciwnych  0,
wstrzymujących 0. Przewodnicząca Rady stwierdziła, iż protokół z poprzedniej sesji został
przyjęty 9 głosami za.

Ad.2 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.

    Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła Burmistrza Chodcza
o przedłożenie sprawozdania z działalności międzysesyjnej. Burmistrz udzielił informacji, iż
okres ten obfitował w wiele wydarzeń mających wpływ na funkcjonowanie Urzędu Miasta
i Gminy Chodecz. Z ważniejszych rzeczy:
- otwarcie Powiatowego Centrum Kształcenia w Lubieńcu – jest to inwestycja powiatowa ale
na terenie gminy Chodecz gdzie będzie służyła szczególnie młodzieży naszej gminy ale także
gmin ościennych.
- szereg spotkań ze Starostą Włocławskim w sprawie inwestycji, które w przyszłości mogą
być realizowane na terenie gminy Chodecz – jedną z najważniejszych, która w najbliższym
czasie będzie projektowana to przebudowa drogi Chodecz – Modlibórz. Szacowany koszt to
około            10 mln zł.
- gmina przystąpiła do przetargu na budynki po zespole szkół im. Władysława Reymonta
w Chodczu. Udało się wylicytować budynek w rynku za kwotę 353 350,00 zł. W przyszłym
tygodniu planowany jest akt notarialny.
- rozstrzygnięty został przetarg na rewitalizację obiektów gminnych tj. pięć świetlic wiejskich
i  estradę.  W przyszłym  tygodniu  planowane  jest  spotkanie  odnośnie  kolejności  remontu
świetlic. 
- będzie dzisiaj podejmowana uchwała dotycząca nadania numerów drogom gminnym, jest to
konieczne do składania wniosków w przyszłości na ewentualne przebudowy tych dróg.
-  przygotowujemy  się,  będzie  ogłoszony  przetarg  na  roboty  związane  z  wodociągiem
w Chodeczku, z nowym zbiornikiem retencyjnym na stacji uzdatniania wody, z przebudową
ujęcia  w  Pyszkowie,  oczyszczalnia  przydomowa  w  budynku  użyteczności  publicznej
w Strzygach.



Dyskusji nie było. Na tym zakończono. 

Ad.3 Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie  
      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji.

    Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  poprosiła  Przewodniczących  Komisji  stałych
o przedłożenie sprawozdań ze swych posiedzeń w okresie międzysesyjnym.              

1)  Komisja  Rewizyjnej  –  radna  Turbiak  Monika  przedstawiła,  iż  Komisja  w  okresie
międzysesyjnym nie obradowała.

2)  Komisji  Budżetu  i  Finansów  –  radny  Makowiecki  Grzegorz  przedstawił,  iż  Komisja
w okresie międzysesyjnym obradowała raz. Omawiano wykup budynku, nieruchomości po
byłej  szkole  rolniczej,  zmiany do  budżetu  na  2020r.,  rozpatrywano  pisma  skierowane  do
Komisji. 

3)  Komisja  Rolna  i  Infrastruktury  Technicznej  –  radny Feliniak  Wiesław  przedstawił,  iż
w  okresie  międzysesyjnym  Komisja  odbyła  jedno  spotkanie.  Komisja  wydała  opinię
dotyczącą projektu uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. Komisja
odbyła  wizję  lokalną  w  terenie,  wizja  ta  dotyczyła  skargi  jaką  złożył  właściciel  działki
letniskowej                            w miejscowości Uklejnica. Pan żąda żeby gmina odprowadziła w
sposób, zdaniem Komisji niezgodny z zasadami wodę, która płynie z góry drogą gminną.
Niestety na niekorzyść tego Pana Jego działka jest usytułowana w najniższym punkcie więc
naturalnie ta woda zawsze płynęła przez Jego działkę. W spotkaniu tym uczestniczył także
Prezes ZGK. Ustaliliśmy, że jako gmina nie możemy zrobić nic więcej jak utwardzić odcinek
drogi, który był naruszony przy pracach wodociągowych, a naszym zdaniem jako Komisji nie
będą prowadzone żadne prace na działce tego Pana. Na tym zakończono. 

4) Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska – radna Ewa Kwiatkowska
przekazała  iż  w  okresie  międzysesyjnym  Komisja  odbyła  jedno  posiedzenie.  Tematy
zasadnicze  to  funkcjonowanie  gospodarki  odpadami,  stan  wysypisk,  zbiórka  i
magazynowanie;  informacja  o  stanie  bezpieczeństwa  sanitarno  –  weterynaryjnego,
współpraca ze schroniskiem dla zwierząt; działania Gminy w zakresie promocji i turystyki;
rozpatrywanie pism skierowanych do Komisji.  Członkowie Komisji  nie wnieśli  wniosków
dotyczących  nieprawidłowości  związanych  z  gospodarką  odpadami  na  terenie
poszczególnych  sołectw.  Odbiory  odpadów  odbywają  się  zgodnie  z  harmonogramem.  W
dalszym  ciągu  odnotowywane  jest  wyrzucanie  śmieci  do  przydrożnych  rowów  i  obok
pojemników.  Zwiększa  to  w  sposób  istotny  koszty  odbioru  odpadów.  Drugi  temat  ocena
bezpieczeństwa sanitarno – weterynaryjnego na terenie Gminy – wg informacji uzyskanej od
Pani  mecenas  dalej  płacimy  za  miejsca  w  schronisku  dla  psów.  Dobrze  funkcjonuje
„przytulisko”  przy  Zakładzie  Gospodarki  Komunalnej.  Dzięki  akcjom  internetowym  i
zaangażowaniu wielu osób, pracowników gminy i nie tylko udaję się przeprowadzać proces
tzw.  adopcyjny  zwierząt.  Do  Urzędu  nie  wpłynęły  skargi  na  złe  traktowanie  zwierząt
domowych i gospodarskich.  Ocena sezonu letniego – nie było żadnych zdarzeń, wypadków,
utonięć, drastycznych zdarzeń. Komisja pozytywnie ocenia tegoroczny okres letni. Brakuje w
dalszym ciągu wypożyczalni sprzętu pływającego na terenie gminy. Komisja ma nadzieję, że
w  kolejnym   roku  uda  się  coś  zdziałać  w  tym  temacie.  Komisja  rozpatrywała  pisma
skierowane do Komisji.  Były to  problemy głównie dotyczące spraw mieszkaniowych.  Na



wszystkie  pisma zostały przekazane wnioski                    i  propozycje odpowiedzi.
Członkowie  Komisji  złożyli  jeden  wniosek  z  posiedzenia  do  Rady  Miejskiej,
Przewodniczącej  Rady  Miejskiej  o  przyspieszenie  planowanych  prac  na  odcinku  drogi
wojewódzkiej a dotyczącej budowy chodnika do nowo otwartego Centrum Kształcenia. Na
tym zakończono.     

5) Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu – radny Stempczyński Jerzy
przedstawił,  iż  Komisja  w okresie  międzysesyjnym nie  obradowała.  Czeka nas  natomiast
w najbliższym czasie spotkanie w sprawie Regulaminu wynagradzania  nauczycieli, co wiąże
się z kosztami. Pandemia uniemożliwiła nam spotkania. 

6) Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – radny Łuczak Roman przekazał, iż
w okresie międzysesyjnym Komisja obradowała raz. Zajmowano się rozpatrywanie petycji
skierowanej do Komisji. 

Dyskusji nie było.

Ad.4  Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  budżetu  Miasta
i Gminy Chodecz na rok 2020.

          Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2020 poprosiła Panią
Monikę Matuszewską. Pani Monika poinformowała, iż w toku realizacji budżetu dokonuje się
następujących zmian m.in. decyzją wojewody zwiększającą dotację na program „Dobry Start”
o kwotę 4.220,00 zł. zwiększono dochody budżetu do kwoty 33.054.776,46 zł. oraz wydatki
do  31.050.886,46  zł.  Wprowadzono  także  nowe  zadanie  inwestycyjne  pt.  „  Zakup
nieruchomości  zabudowanej  2  budynkami,  działka  nr  371  położona  w  Chodczu  przy  ul.
Kościuszki  w  kwocie  400.000,00  zł”.  Środki  te  pochodzą  ze  zmniejszenia  innych  zadań
inwestycyjnych o kwotę 250.000,00 zł.  z  zadania pt.  „Przebudowa drogi w miejscowości
Strzyżki  –  Mstowo” i  kwotę  150.000,00 zł.  z  zadania pt.  „Przebudowa drogi  gminnej  nr
191351C Szczecin – Psary”. Pozostałe zmiany w planie finansowym w zakresie dochodów i
wydatków dokonuje się celem zapewnienia realizacji bieżących zadań. Radni pytań nie mieli.
O opinię  została  poproszona  Komisja  Budżetu  i  Finansów.  Radny Makowiecki  Grzegorz
przedłożył informację, iż opinia jest pozytywna. Przewodnicząca odczytała projekt uchwały
następnie  uchwała  została  poddana  pod głosowanie.  Za  głosowało  9  radnych,  przeciw 0,
wstrzymujących 0. Uchwała                         Nr XX/144/20 została podjęta i stanowi załącznik
do niniejszego protokołu.

Ad.5 Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych.

          Przewodnicząca o przedłożenie informacji dotyczącej podjęcia uchwały w sprawie
zaliczenia  dróg do kategorii  dróg gminnych  poprosiła  Pana  Burmistrza.  Pan Grabczyński
Jarosław poinformował, iż tak jak mówił we wcześniejszej swojej wypowiedzi część dróg
gminnych w naszej gminie posiada swoje numery, a część nie. Żeby droga gminna mogła
ubiegać się zgodnie z nowymi zasadami o dofinansowanie na przebudowę czyli asfaltowanie
konieczne jest nadanie tym drogom numerów i w związku z tym jest przygotowany projekt
uchwały aby rada przychyliła się do nadania numerów dla dwóch dróg: drogi w Ignalinie przy
byłej szkole i drogi w Sławęckich Górach. Procedura jest taka, że po podjęciu tej uchwały



Urząd Gminy wysyła wniosek do Zarządu Województwa Kujawsko – Pomorskiego w celu
nadania numerów. O opinię została poproszona Komisja Rolna i Infrastruktury Technicznej.
Radny Feliniak Wiesław przedłożył informację, iż opinia jest pozytywna. Radni pytań nie
mieli. Przewodnicząca o odczytanie projektu uchwały poprosiła radnego Wiesława Pietrzaka
następnie  uchwała  została  poddana  pod głosowanie.  Za  głosowało  9  radnych,  przeciw 0,
wstrzymujących 0. Uchwała Nr XX/145/20 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego
protokołu.

Ad.6 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej
w Chodczu.

                  Przewodnicząca o przedłożenie informacji dotyczącej podjęcia w/w uchwały
poprosiła  Panią  Mecenas.  Pani  Dorota  Grabczyńska  poinformowała,  iż  zgodnie  z  ustawą
o  gospodarce  nieruchomościami  przed  dokonaniem zakupu  nieruchomości  konieczne  jest
wyrażanie zgody na ten zakup. Podjęcie tej uchwały jest niezbędne.  Radni pytań nie mieli.
O opinię została poproszona Komisja Budżetu i Finansów. Opinia Komisji była pozytywna.
Przewodnicząca  odczytała  projekt  uchwały  następnie  uchwała  została  poddana  pod
głosowanie. Za głosowało 9 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 1. Uchwała Nr XX/146/20
została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad.7 Interpelacje i zapytania  radnych.

         Nie zgłoszono interpelacji i zapytań radnych.

Ad. 8 Sprawy bieżące  i  wolne wnioski.

         Nie zgłoszono spraw bieżących ani wolnych wniosków. 

Ad. 9 Zakończenie  obrad  sesji.

        Przewodnicząca Rady Miejskiej powiedziała, iż zamyka obrady XX sesji Rady Miejskiej
w Chodczu i dziękuje za przybycie radnym oraz pozostałym gościom. Sesja zakończyła się
o godz. 10:35.

                                                                                Przewodniczący 
                                                                                Rady Miejskiej

                                                                                 Anna Twardowska

Sporządziła:



Łukaszewicz Daria 


